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Protokół nr LXXVI (76) z Sesji Rady Powiatu w Gołdapi 

w dniu 29 lutego 2024 r.  

 

w godz.1300-1527 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk  stwierdziła quorum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych uchwał i przyjmowanie sprawozdań: na 15 Radnych 

stanowiących ustawowy skład Rady obecnych było 13 Radnych /lista obecności w załączeniu- zał. 

nr 1 do protokołu/.  

Obecni: 

1. Adam Bruś 

2. Andrzej Ciołek 

3. Józef Dominiuk 

4. Jarosław Wiktor Dzienis 

5. Anna Falińska 

6. Alicja Anna Iwaniuk 

7. Małgorzata Marianna Kuliś 

8. Marek Kuskowski 

9. Leszek Retel 

10. Grażyna Barbara Senda 

11. Karol Szablak 

12. Wioletta Tomaszewska-Walc 

13. Marzanna Marianna Wardziejewska 

14. Piotr Wasilewski 

15. Stanisław Wójtowicz 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk  poinformowała wszystkich uczestników 

sesji Rady Powiatu w Gołdapi, iż obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Przebywając na sali konferencyjnej podczas obrad, zgadzają  

się Państwo na publikację swojego wizerunku i głosu. Transmisja na żywo z obrad dostępna 

jest w Internecie  w serwisie  eSesja.tv 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przywitała przybyłych na Sesję Radnych 

Rady Powiatu, dyrektorów powiatowych jednostek organizacyjnych, naczelników  

i pracowników Starostwa Powiatowego i otworzyła obrady LXXVI (76) Sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji kolejnego punktu 

obrad.  

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk  przedstawiła proponowany porządek obrad   

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk zapytała, czy są jakieś uwagi bądź zmiany 

do porządku obrad. /porządek obrad w załączeniu –zał. nr 2 do protokołu/. 

 

Uwag do porządku nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.  

 

Ad. 3.  

Przewodnicząca poinformowała, iż protokół z LXXV (75) Sesji Rady Powiatu został wyłożony 

do wglądu i przesłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady zapytała, czy Radni mają 

uzupełnienia bądź sprostowania do protokołów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeszła do przegłosowania protokołów.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXXV (75) Sesji. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja 

Anna Iwaniuk, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna 

Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



3 

 

Małgorzata Marianna Kuliś 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kuskowski, Andrzej Ciołek  

 

Ad. 4.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przedstawiła informację Przewodniczącego 

Rady z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk poinformowała, że miała stały kontakt  

z kierownikami jednostek organizacyjnych powiatu, pracownikami Starostwa, a przede 

wszystkim Zarządem Powiatu między innymi: 

– zajmowała się sprawami bieżącymi Rady Powiatu,  

– pracowała nad porządkiem obrad LXXVI (76) Sesji Rady Powiatu, 

– pełniła dyżury w każdy poniedziałek w miarę potrzeb. 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.  

 

Ad. 5.  

Starosta Pani Marzanna Marianna Wardziejewska poinformowała, że w terminie od 31 stycznia 

do 29 lutego Zarząd Powiatu w Gołdapi odbył jedno posiedzenie, na którym Zarząd Powiatu 

podjął uchwały w sprawach: /informacja w załączeniu- zał. nr 3 do protokołu/: 

1. Zarząd Powiatu podjął uchwały w sprawie: 

a) przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej, składającej się z działki nr 992/3 o pow. 0,0058 ha, położonej  

w obrębie 2 miasto Gołdap, stanowiącej własność Powiatu Gołdapskiego; 

b) powołania Powiatowego Zespołu Koordynującego Realizację Narodowego Programu 

Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2023-2030 na obszarze Powiatu Gołdapskiego; 

c) upoważnienia dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi do składania 

oświadczeń woli w imieniu Powiatu Gołdapskiego przy realizacji projektu 

„Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych w powiecie gołdapskim (II)” w ramach 

Działania 7.1 programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Warmii i Mazur 2021-

2027, współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej. 

2. Zarząd rozpatrzył: 

✓ pozytywnie wniosek w sprawie wygaszenia trwałego zarządu dla nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 264 o pow. 
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0,6583 ha, położonej w obrębie Maciejowięta gmina Dubeninki, stanowiącej własność 

Powiatu Gołdapskiego; 

✓ pozytywnie wniosek w sprawie wygaszenia trwałego zarządu dla nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 992/3 o pow. 

0,0058 ha, położonej w obrębie 2 miasto Gołdap, stanowiącej własność Powiatu 

Gołdapskiego; 

✓ pozytywnie wniosek w sprawie wyrażenie zgody na podjęcie prac zmierzających  

do sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości wydzielonej z działki, 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 566 o pow. 0,6791 ha, położonej w obrębie 2 

miasto Gołdap, która wchodzi w skład drogi powiatowej Nr 4802N; 

✓ pozytywnie wniosek w sprawie wyrażenia zgody na podjęcie prac zmierzających  

do sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości wydzielonej z działki, 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 801/3 o pow. 0,5930 ha, położonej w obrębie 2 

miasto Gołdap, która wchodzi w skład drogi powiatowej Nr 4850N. 

3. Zarząd przyjął: 

✓ informację z działalności Komendy Powiatowego Policji w Gołdapi w roku 2023, 

✓ informację z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gołdapi 

w roku 2023, 

✓ informację z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi w roku 2023, 

✓ informację z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy w roku 2023, 

✓ sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Powiatu Gołdapskiego  

z organizacjami pozarządowymi art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie, za rok 2023; 

✓ planu naboru do szkół ponadpodstawowych na rok szkolny 2024/2025. 

4. Zarząd omówił wyniki kontroli przeprowadzonych wg planu kontroli 2023 r. 

5. Zarząd zatwierdził plan kontroli Zarządu Powiatu w Gołdapi na rok 2024 r. 

6. Zarząd opracował  projekty uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

✓ uchwalenia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy w Powiecie Gołdapskim na lata 2024-2030; 

✓ określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania w 2024 roku; 

✓ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2039; 

✓ zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w roku 2024. 
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Starosta Pani Marzanna Marianna Wardziejewska przedstawiła również informację 

z wykonania uchwały Rady Powiatu w Gołdapi podjętych na LXXV (75) Sesji  

w dniu 21 grudnia 2023 roku Rada Powiatu w Gołdapi podjęła 31 stycznia obejmowała i ta 

informacja obejmuje tylko jedną uchwałę, której projekt opracowało Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie. Była to uchwała zmieniająca w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w 

Gołdapi. Powyższe uchwały zostały przekazane Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz 

Wojewodzie Warmińsko – Mazurskiemu w celu poddania kontroli zgodności z prawem oraz 

publikacji. Uchwały zostały zrealizowane zgodnie z ich treścią. Szczegółowa informacja 

dostępna jest w Biurze Rady i Zarządu Powiatu. 

 

Starosta Pani Marzanna Marianna Wardziejewska poinformowała, że od ostatniej sesji brała 

udział w następujących przedsięwzięciach: 

1. 3 lutego 2024 r. w balu myśliwych połączonym z jubileuszem 70-lecia działalności 

Wojskowego Koła Łowieckiego “Granica”; 

2. 10 lutego 2024 r. w balu myśliwskim zorganizowanym przez Koło Łowieckie "Las"  

w Gołdapi; 

3. 12 lutego 2024 r. w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Marcinem Kuchcińskim oraz Radnym Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Jarosławem Słomą w sprawie realizacji inwestycji - modernizacji drogi wojewódzkiej  

nr 651 oraz w uroczystościach z okazji 220. rocznicy śmierci Immanuela Kanta; 

4. 13 lutego 2024 r. w spotkaniu z przedstawicielami Polskiego Związku Motorowego  

w sprawie  udostępnienia dróg powiatowych na cele ORLEN 80. Rajd Polski; 

5. 15 lutego 2024 r. w "XXXI Sportowym Spotkaniu z Dziećmi" w Zespole Placówek 

Edukacyjno - Wychowawczych w Gołdapi; 

6. 22 lutego 2024 r. w spotkaniu dotyczącym drogi wojewódzkiej nr 651, w którym udział 

wzięli: Bogdan Bartnicki Członek Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

Waldemar Królikowski dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie oraz 

przedstawiciele gminy Gołdap i Dubeninki;  

7. 24 lutego 2024 r. w  turnieju tenisa stołowego zorganizowanego w ramach XVII Memoriału 

Bernarda Zackiewicza; 

8. 26 lutego 2024 r. w międzyszkolnych eliminacjach do Wojewódzkiej Olimpiady Wiedzy o 

Bezpieczeństwie Powszechnym; 
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9. 27 lutego 2024 r. w pożegnaniu insp. dr Dariusza Stachelka Komendanta Powiatowej Policji 

w Gołdapi, który po 28 latach służby w Policji przeszedł na emeryturę.  

Od 2018 roku pełnił funkcję Komendanta Powiatowego Policji w Gołdapi. 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 6.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, 

Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej Pani Grażyna Senda 

poinformowała, iż posiedzenie odbyło się w dniu 28.02.2024 r. Komisja na posiedzeniu 

zapoznała się z  5 informacjami, oraz 4 projekty uchwał. Na posiedzeniu Komisja wniosków 

nie wypracowała /opinia Komisji Stałej w załączeniu – zał. nr 4 do protokołu/. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Józef Dominiuk poinformował, że w dniu 28 lutego 

2024 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Przedmiotem posiedzenia była informacja 

w zakresie analizy finansowej wraz z analizą zatrudnienia w Zespole Szkół Zawodowych. 

Komisja wniosków nie wypracowała 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.  

 

Ad. 7.  

Pełniący Obowiązki Komendanta PP w Gołdapi Tomasz Jegliński  przedstawił informację z 

działalności  Komendy Powiatowej Policji w Gołdapi w roku 2023./informacja w załączeniu- zał. nr 

5 do protokołu/. 

Pełniący Obowiązki Komendanta PP w Gołdapi Tomasz Jegliński  bardzo szczegółowo omówił 

informacje z działalności Komendy Powiatowej Policji w Gołdapi w roku 2023 w formie 

prezentacji multimedialnej. 

 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionej informacji. 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska podziękowała za pracę i wyniki Komendy Powiatowej 

Policji w Gołdapi. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Komendy Powiatowej Policji w Gołdapi w roku 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, 

Małgorzata Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad. 8 

Zastępca komendanta Pan Michał Herman przedstawił informację z działalności Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gołdapi w roku 2023. /informacja w załączeniu- zał. nr 

6 do protokołu/. 

Zastępca komendanta Pan Michał Herman bardzo szczegółowo omówił informacje  

z działalności Komendy Powiatowej Policji w Gołdapi w roku 2023 w formie prezentacji 

multimedialnej.   

 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionego sprawozdania.  

 

Radny Pan Karol Szablak zapytał kto finansuje zadania jeżeli chodzi o projekt pod nazwą 

rozbudowa systemu ostrzegania i alarmowania i w jakim czasie można spodziewać się efektów 

tego projektu.  

 

Zastępca komendanta Pan Michał Herman odpowiedział, że ujęte, pewnego rodzaju koszty są 

po stronie budżetu państwa, niektóre są po stronie budżetu gminy. Zastępca komendanta  

Pan Michał Herman powiedział, że jeżeli chodzi o czas, to na obecną chwilę nie jest w stanie 

odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ sami jeszcze nie wiedzą kiedy to ruszy. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Gołdapi w roku 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, 

Małgorzata Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad. 9 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński przedstawił informację  

z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi w roku 2023/informacja w załączeniu- zał. nr 

7 do protokołu/. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński bardzo szczegółowo omówił 

informacje z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w roku 2023 w formie prezentacji 

multimedialnej.   

 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionej informacji. 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że cieszy się, że Urząd Pracy jest tak 

wysoko oceniany, ponieważ przedstawione przez Dyrektora wyróżnienia są oparte na pewnych 

danych. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała, że dzięki Krajowemu Funduszu 

Szkoleniowemu mogą szkolić się nie tylko bezrobotni ale również pracodawcy co było 

potrzebne. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska podziękowała Panu Dyrektorowi za pracę 

wykonaną w ubiegłym roku. 

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek powiedział, że wszystkie powiaty nadgraniczne mają 

dwukrotnie większe bezrobocie niż powiat gołdapski. Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek dodał, 

że współpraca z przedsiębiorcami jest naprawdę imponująca. 
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Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi w roku 2023..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, 

Małgorzata Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad. 10 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński przedstawił informację  

z realizacji Powiatowego programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku 

pracy w roku 2023. /informacja  w załączeniu- zał. nr 8 do protokołu/. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński przedstawił informację z 

realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku 

Pracy w roku 2023 w formie prezentacji multimedialnej. 

 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionej informacji. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w roku 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, 

Małgorzata Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad.11 

Główny specjalista ds. Organizacji Pozarządowych Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Powiatu Gołdapskiego z organizacjami 

pozarządowymi art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, za rok 

2023 /sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej  w załączniku – zał. Nr 9 do protokołu/. 

Główny specjalista ds. Organizacji Pozarządowych Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła 

bardzo szczegółowo sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Powiatu Gołdapskiego 

z organizacjami  pozarządowymi art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie, za rok 2023 w formie prezentacji multimedialnej. 

 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionej informacji. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Programu współpracy powiatu gołdapskiego  

z organizacjami pozarządowymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie, za rok 2023”..  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Adam Bruś, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-

Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Andrzej Ciołek 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad. 12a 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński przedstawił uchwałę Rady 

Powiatu w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia  

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w Powiecie Gołdapskim na lata 2024-2030 /uchwała 

Rady Powiatu w załączeniu- zał. nr 10 do protokołu/. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński poinformował, że Powiatowy 

Program Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w Powiecie 

Gołdapskim na lata 2024-2030" jest dokumentem informującym o tym, jak polityka 

zatrudnienia w powiecie gołdapskim odpowiada na wyzwania wynikające z priorytetów, celów 

i wytycznych szerszych dokumentów programowych, określających kształt europejskiej, 

krajowej regionalnej polityki zatrudnienia i rozwoju zasobów ludzkich. Działania założone  

w niniejszym Programie zgodne są z celami sformułowanymi w wielu dokumentach 

obowiązujących nie tylko w Europie, ale także poza jej granicami. Realizacja Programu może 

przyczynić się do osiągnięcia niektórych wskaźników z obszaru ,,Konkurencyjność  

i innowacyjność gospodarki", określonych w dokumencie ,,Polska 2030. Trzecia fala 

nowoczesności. Długookresowa Strategia Rozwoju Kraju", tj.: - wskaźnik zatrudnienia  

w grupie wiekowej 20-64 lata wyniesie 80% w 2030 r., - wskaźnik zatrudnienia w grupie 

wiekowej 20-24 lata wyniesie >60% w 2030 r., - wskaźnik zatrudnienia niepełnosprawnych              

w wieku 16-64 lata wyniesie 32% w 2030 r., - wskaźnik zatrudnienia kobiet z najmłodszym 

dzieckiem do 5 lat wyniesie 70% w 2030 r., - wiek wejścia na rynek pracy wyniesie 21 lat  

w 2030 r. ,,Powiatowy Program Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku 

Pracy", na poziomie lokalnym, stanowi również realizację priorytetów w sferze społecznej, 

zawartych w Strategii Rozwoju Powiatu Gołdapskiego, a w szczególności działań na rzecz 

podniesienia jakości usług oferowanych przez urząd pracy. 

 

Przewodnicząca zapytała czy są pytania do przedstawionej uchwały Rady Powiatu. 
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Pytań nie głoszono  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku 

Pracy w Powiecie Gołdapskim na lata 2024-2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, 

Małgorzata Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad. 12b 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Małgorzata Gryszkowska przedstawiła 

uchwałę Rady Powiatu w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania w 2024 roku 

/uchwała Rady Powiatu w załączeniu- zał. nr 11  do protokołu/. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Małgorzata Gryszkowska 

poinformowała, że na zadania z zakresu rehabilitacji i aktywizacji osób niepełnosprawnych 

przeznaczono łączną kwotę 2 294 673,00 zł w następującym podziale zatrudnienie  

i rehabilitacja zawodowa osób niepełnosprawnych 100 070,00 zł, rehabilitacja społeczna osób 

niepełnosprawnych 2 194 603,00 zł, z czego 1 684 800,00 na dofinansowanie kosztów działania 

terapii zajęciowej. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gołdapi  

Pani Małgorzata Gryszkowska dodała, że powyższa kwota zabezpieczy potrzeby osób 

niepełnosprawnych na poziomie podstawowym. Przewodnicząca zapytała czy są pytania  

do przedstawionego sprawozdania.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania w 2024 roku;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, 

Małgorzata Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad.12c 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2039 /projekt uchwały Rady 

Powiatu w załączeniu - zał. nr 12 do protokołu/. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że zgodnie z art. 229 ustawy  

o finansach publicznych wartości przyjęte wieloletniej prognozie finansowej i budżecie 

jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne co najmniej w zakresie wyniku 

budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu jednostki samorządu 

terytorialnego. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz powiedziała, że wprowadza się 

projekt  pn.: „Podniesienie poziomu cyberbezpieczeństwa jednostek organizacyjnych Powiatu 

Gołdapskiego” w związku pozytywną oceną wniosku o dofinansowanie projektu. Projekt 

realizowany będzie w ramach Funduszy Europejskich na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 (FERC) 

Priorytet II: Zaawansowane usługi cyfrowe, Działanie 2.2. – Wzmocnienie krajowego systemu 

cyberbezpieczeństwa. Łączne nakłady finansowe 850 000,00 zł - wydatki bieżące i majątkowe 

w tym: Limit 2023 r. 8 610,00 zł – kwalifikowalny wydatek poniesiony w 2023 r.  

do zrefundowania w 2024 r. Limit 2024 r. 808 180,00 zł. Limit 2025 r. 33 210,00 zł. Limit 

zobowiązań 841 390,00 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz dodała, że plan 

dochodów zwiększył się o kwotę 3 831 816,00 zł i po zmianach wynosi 77 513 931,08 zł.  

Plan wydatków zwiększył się o kwotę 3 698 231,70 zł i po zmianach wynosi 80 330 673,11 zł. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała że deficyt budżetu po zmianie 
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wynosi 2 816 742,03 zł. Przychody budżetu po zmianie wynoszą 3 856 742,03 zł a rozchody  

1 040 000,00 zł. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2039;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata Marianna Kuliś, 

Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna 

Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad.12d 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie zmian budżetu powiatu w roku 2024 /projekt uchwały Rady Powiatu w załączeniu - zał. nr 13 

do protokołu/. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że zwiększa się plan dochodów 

budżetu powiatu o kwotę 3 831 816,00 zł. Dochody budżetu powiatu po zmianie wynoszą  

77 513 931,08 zł w tym dochody bieżące w wysokości 48 886 637,00 zł oraz dochody 

majątkowe w wysokości 28 627 294,08 zł. Zwiększa się plan wydatków budżetu powiatu  

o kwotę 3 698 231,70 zł. Wydatki budżetu powiatu po zmianie wynoszą 80 330 673,11 zł  

w tym wydatki bieżące w wysokości 49 585 013,03 zł oraz wydatki majątkowe w wysokości 

30 745 660,08 zł. Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że deficyt budżetu 

powiatu w  wysokości   2 816 742,03 zł zostanie pokryty przychodami pochodzącymi  

ze sprzedaży papierów wartościowych (obligacji) w kwocie 1 960 000,00 zł, wolnymi środkami 
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jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w roku 2024..  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata Marianna Kuliś, 

Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna 

Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dominiuk, Marek Kuskowski 

 

Ad. 13 

Interpelacji Radnych nie zgłoszono.  

 

Ad. 14 

Zapytań Radnych nie zgłoszono. 

 

Ad. 15 

Wniosków i oświadczeń radnych nie zgłoszono. 

 

Ad. 16 

Odpowiedzi na zgłoszone zapytania, interpelacje i wnioski Radnych nie zgłoszono.  
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Ad. 17 

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski Komisji Stałych Rady nie zgłoszono. 

 

Ad. 18 

Wójt Bań Mazurskich Pan Łukasz Kuliś  powiedział, że obecność jego i  Pani Beaty Seredy 

jest po to, aby wzmocnić sygnał mieszkańców gminy Banie Mazurskie w sprawie wyłatania 

ubytków na drogach z masą bitumiczną. Wójt Bań Mazurskich Pan Łukasz Kuliś dodał,  

że chodzi przede wszystkim o drogę Grodzisko, Lisy, Banie Mazurskie, ale również Banie 

Mazurskie, Rogale, Widgiry i inne. Wójt Bań Mazurskich Łukasz Kuliś  powiedział, że ten głos 

jest skierowany od mieszkańców jak również od użytkowników tych dróg. Wójt Bań 

Mazurskich Łukasz Kuliś   powiedział, że ma świadomość, że na każde działanie potrzebny 

jest czas, na każde działanie potrzebne są środki i jest to zrozumiałe. Wójt Bań Mazurskich  

Pan Łukasz Kuliś poprosił o to, żeby w jak najkrótszym terminie, jak najszybciej przekierować 

jak najwięcej sił i środków na te drogi. Wójt Bań Mazurskich Pan Łukasz Kuliś dodał,  

że wyłatanie dróg to jest jedno lecz te drogi potrzebują gruntownej przebudowy. Wójt Bań 

Mazurskich Pan Łukasz Kuliś złożył prośbę do zarząd powiatu aby już zlecił bądź 

przygotowywał dokumentację projektowo-kosztorysową, żeby już program funkcjonalno-

użytkowy był pisany. Wójt Bań Mazurskich Pan Łukasz Kuliś poinformował, że jeśli powiat 

gołdapski zleci przebudowę i zacznie działać w sprawie gruntownej przebudowie tych dróg, 

czyli Banie Mazurskie, Lisy, Grodzisko, ale również i Banie Mazurskie, Rogale, to Gmina 

Banie Mazurskie jako samorząd jest w stanie pomóc i współfinansować to zadanie.  

 

Radna Gmina Banie Mazurskie Pani Beata Sereda powiedziała, że rok temu w marcu składała 

wniosek od mieszkańców o połatanie ubytków w miejscowości Banie Grodzisko. Pani Beata 

Sereda poinformowała, że zostało to zrobione, ale te ubytki są ponowne i dużo większe.  

Pani Beata Sereda dodała, że kolejne pismo mieszkańcy złożyli z dużą ilością podpisów  

z prośbą o wykonanie całkowitego remontu drogi Banie Mazurskie, Grodzisko, Lisy i Wólka. 

Ostatnio dużym odgłosem odbił się baner w miejscowości Grodzisko ale nic z tym nie zostało 

zrobione. Pani Beata Sereda powiedziała, że Pan Radny zapowiedział, że połata wszystkie 

dziury i zrobi tą drogę lecz do tej pory to się nie wydarzyło. Pani Beata Sereda poprosiła aby 

Państwo Radni, Zarząd Dróg Powiatowych, Pani Starosta, Wicestarosta, pochylili się nad tymi 

prośbami i zabezpieczyli środki w budżecie na ich wykonanie. Pani Beata Sereda powiedziała, 

że mieszkańcy czekali cały rok, i będą dalej czekać, aby można było bezpiecznie jeździć 
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Radna Powiatu Pani Anna Falińska powiedziała, że korzystając z okazji również składa prośbę 

do Pani Dyrektor Zarządu Dróg o interwencję na drodze Mażucie.  

 

Radna Powiatu Pani Małgorzata Kuliś powiedziała, że zarząd dróg powiatowych podczas zimy 

utrzymywał drogi w naprawdę dobrym stanie. Radna Powiatu Pani Małgorzata Kuliś zapytała 

Pani Dyrektor Zarządu Dróg czy jest zaplanowany remont drogi Banie Mazurskie -Ziemiany- 

Rogale, która jeszcze posiada gwarancję. Radna Powiatu Pani Małgorzata Kuliś powiedziała, 

że jeśli chodzi o drogę Grodzisko to składano wiele wniosków w jej sprawie.  

 

Radny Pan Karol Szablak powiedział, że chciałby odnieść się do tego co powiedziała  

Pani Beata Sereda i poinformował, że nie powiedział, że wszystkie dziury będą załatane  

oraz, że zostanie wylany nowy asfalt. Radny Pan Karol Szablak dodał, że rozmawiał wtedy  

z Panią Dyrektor Zarządu Dróg, która poinformowała go, że jadą w tamtą stronę i jeśli starczy 

im materiału to postarają się cokolwiek zrobić.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że kilka dni temu odwiedziła ją Pani 

Sołtys miejscowości Grodzisko, która wraz z mieszkańcami przyniosła wniosek w sprawie 

modernizacji tej drogi. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała, że w spotkaniu 

uczestniczyła również Pani Dyrektor i wspólnie na ten temat była prowadzona rozmowa o tym 

jakie są plany. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że mieszkańcy Mażuć 

również złożyli wniosek o remont drogi. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, 

że środki, które były do rozdysponowania w 2023 roku na 2024, zostały rozdysponowane  

i gmina Dubeninki uzyskała ich większość na modernizację dróg. Starosta Pani Marzanna 

Wardziejewska poinformowała, że niebawem rozpocznie się modernizacja drogi Linowo- 

Przerośl oraz drogi do miejscowości Cisówka. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała, 

że zostanie również dokończony odcinek Rudzie- Dorsze, który będzie skrótem prowadzonym 

od Bań Mazurskich do Pogorzeli. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że 

dwa powiaty olecki oraz suwalski, zostały poinformowane o remoncie tego odcinka, aby mogli 

poddać remontowi odcinki na ich obszarze. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała,  

że remontowi będzie podlegać również 7 ulic powiatowych. Starosta Pani Marzanna 

Wardziejewska powiedziała, że zawsze stara się jeździć z Panią Dyrektor i porównywać, która 

droga jest gorsza i od której należy zacząć.  
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Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska poinformowała,  

że ZDP prowadziło dyżury w godzinach od 4;00 do 12;00 i od godziny 4 do 7 był szykowany 

sprzęt, aby równiarka mogła wyjechać w teren. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani 

Sylwia Wrzesień Kisielewska dodała, że degradacja dróg żwirowych po zimie jest gorsza niż 

bitumicznych i w tym roku ich stan po zimie jest bardzo zły, ale zostały poczynione kroki ku 

temu. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, 

że masę na zimno trzeba utrzymywać w plus 20 stopniach. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska dodała, że przez obecne warunki masa nie 

zachowuje swoich właściwości. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień 

Kisielewska powiedziała, że nie ma wpływu na pogodę, ale korzysta z tego czasu, żeby dowieść 

kruszywo na teren danej gminy, żeby jak tylko ta pogoda się pojawi, to równiarka mogłaby już 

wyjechać. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska 

poinformowała, że na ulicach zalega jeszcze dużo piasku po sezonie zimowym, który już jest 

systematycznie zbierany. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień 

Kisielewska dodała, że niestety w Zarządzie Dróg pracuje tylko 10 pracowników, którzy 

pracują naprzemiennie ale wypadają również zwolnienia lekarskie czy dni wolne, do których 

pracownicy mają pełne prawo. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień 

Kisielewska powiedziała, że wiele osób myśli, że w Zarządzie pracuje bardzo dużo 

pracowników gdzie tak naprawdę jest to 8 osób stałych, fizycznych, plus 2 pracowników, 

którzy są zatrudnieni przez Urząd Pracy. Dodatkowo są jeszcze osoby, które odrabiają godziny 

społecznie użyteczne i są kierowani przez sąd do odbycia kary. Oni się stawiają systematycznie, 

ale to są jakieś 2-3 dni w miesiącu, kiedy są do dyspozycji takie osoby. Są one wykorzystywane 

chociażby do zbierania śmieci, co miało miejsce ostatnio na terenie gminy Gołdap  

w miejscowości Grabowo kiedy jeden z mieszkańców zadzwonił i powiedział, że jest dużo 

śmieci przy chodniku w Grabowie, że trzeba to pozbierać, i pozbierali to ci pracownicy. 

Przywieziono praktycznie całą przyczepę śmieci. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani 

Sylwia Wrzesień Kisielewska poinformowała, że podczas pracy nad budżetem wszystkie 

wnioski, jakie zostały złożone przez mieszkańców, wszystkie, z terenu całego powiatu 

gołdapskiego dotyczące dróg oraz własne propozycje zostały ujęte w pierwotnym projekcie 

budżetu na ten rok. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska 

powiedziała, że dwa dni temu otworzony został pierwszy przetarg jeżeli chodzi o trzy ulice w 

mieście, ulica Chopina, Słoneczna i Sikorskiego. Dzięki  ciężkiej pracy Pani Dyrektor  i osoby, 

która pomagała szykować dokumentację, w postaci Pana Kamila Nalewajko, do przetargu. 

Wszystkie oferty, które zostały złożone do tamtego przetargu, zmieściły się w kwocie, która 



19 

 

została wyliczona, jeżeli chodzi o szacunki do przetargu Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska poinformowała, że pierwsza oferta, oczywiście o ile zostaną 

prawidłowo uzupełnione wszystkie dokumenty, to te ulice, które niewykluczone, że będą 

wykonane Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe Spółka Akcyjna z Suwałk, bo złożyło 

najniższą ofertę w tym przetarg. Jeżeli chodzi o drugi przetarg, który został otworzony dzisiaj, 

w sprawie modernizacji ulicy Jaćwieskiej, Partyzantów, Tatyzy i Przytorowej to trzy oferty z 

pięciu, zmieściły się w ofercie i jeżeli wykonawca uzupełnił wszystkie dokumenty w sposób 

prawidłowy, to wykonawcą tego zadania zostanie firma STRABAG, która wykonała  

w ubiegłym roku 22 km dróg zamiejskich w powiecie. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska dodała, że z dwoma firmami była wcześniej prowadzona 

współpraca. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska 

powiedziała, że szkoda, że gołdapskie firmy też nie wygrywają, ale niestety gołdapscy 

przedsiębiorcy okazali się drożsi niż ci, którzy są spoza Gołdapi. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska odniosła się do słów radnego Pana Karola 

Szablaka i potwierdziła, że rozmawiała z nim i faktycznie pracownicy jechali wtedy w kierunku 

Grodziska. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska 

powiedziała, że bardzo często podczas rozmów telefonicznych zdarzają się wyzwiska  

od mieszkańców w kierunku pracowników zarządu dróg. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska dodała, że Zarząd Dróg Powiatowych posiada 3 gminy w 

tym obiekty mostowe oraz bardzo dużo dróg żwirowych, które również wymagają pracy nad 

nimi. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska poinformowała, 

że niedługo pojawi się przetarg na zakup nowego sprzętu w postaci koparko-ładowarki, 

remontera drogowego i samochodu ciężarowego. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani 

Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że jeżeli chodzi o drogę Banie Mazurskie –

Ziemiany przez Kulsze to było wykonywane powierzchniowe utrwalenie w 2018 roku i okres 

gwarancji minął w ubiegłym roku. W ubiegłym roku wykonawca po raz ostatni naprawił tą 

drogę i więcej tego robić nie będzie. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia 

Wrzesień Kisielewska poinformowała, że jest w stałym kontakcie z panem, z przedsiębiorcą, 

który posiada tam żwirownię i bardzo często pomaga, albo sam ewentualnie łata jakieś ubytki. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska dodała, że w tym 

tygodniu też miał to robić, ponieważ dowiedział się, że jeden z lokalnych przedsiębiorców 

będzie produkował masę i zaoferował, że w kilku miejscach połata ubytki. Dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska poinformowała, że Zarząd Dróg 
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Powiatowych będzie teraz pracował w systemie 7-15 i pracownicy zostaną podzieleni,  

aby żadna gmina i żadna droga nie została nieruszana.  

 

Radny Pan Adam Bruś powiedział, że drogą Widgiry-Juchnajcie nie da się przejechać a tą drogą 

ludzie muszą dojechać do szkoły, do pracy, do lekarza, na zakupy. Radny Pan Adam Bruś 

powiedział, że 20 lat temu było 5 szkół. 5 sklepów, 3 urzędy pocztowe natomiast dzisiaj nie ma 

żadnej z tych placówek i mieszkańcy muszą jeździć po wszystko do Gołdapi, Olecka czy Bań. 

Radny Pan Adam Bruś powiedział, że przedsiębiorca, który sprzedaje masy żwirowo-piaskowe 

w Rogalach, nie znalazł się tam przypadkowo i ktoś mu podpisał zgodę na prowadzenie 

działalności. Radny Pan Adam Bruś zapytał czy wzięto pod uwagę nośność mostów, które były 

wybudowane 50 lat temu oraz przepustów pod drogami, ponieważ wszystko jest zrujnowane, 

załamane.  

 

Radny Pan Adam Bruś powiedział, że korzystając z okazji chciałby poruszyć temat, aby 

pojawiły się szkolenia i możliwość pozyskania licencji pilotażu aparatów latających czyli 

dronów. Radny Pan Adam Bruś zwrócił się do Dyrektora Urzędu Pracy z prośbą o to 

rozszerzenie listy szkoleń o ten temat nawet jeśli miałyby służyć dla fotografii, dla kartografii, 

ale mogą się przydać w przyszłości.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek powiedział, że KPO zostało odblokowane na 6 miliardów co 

daje nadzieję na pozyskiwanie kolejnych dofinansowań. Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek 

dodał, że mimo tego ile zostało już zrobione to wciąż jest jeszcze dużo do zrobienia. 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek poinformował, że dzięki temu, że Zarząd Dróg Powiatowych 

zostanie dofinansowany w kwocie 2 000 000,00 zł. i w tym wykazie sprzętu znajduje się 

remonter to ten remonter jako sprzęt własny pozwoli na wyjście naprzeciw oczekiwaniom 

mieszkańców i bieżące łatanie ubytków nie będzie już tak kosztowne jak do tej pory.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że od lat obszar północno-wschodni był 

zaniedbywany i te zaniedbania starano się w tej kadencji nadrobić. Starosta Pani Marzanna 

Wardziejewska powiedziała, że dzięki staraniom przeznaczono 45 milionów na modernizację 

dróg. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że jest jeszcze do zrobienia 

Grodzisko, Mażucie czy droga z Kozak w kierunku miejscowości Wilkasy. Starosta Pani 

Marzanna Wardziejewska powiedziała, że w związku z tym, że nie znamy jeszcze od nowego 

rządu żadnych programów i żadnych proporcji, ale informuję już, które drogi są ważne do 
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zaplanowania i jak pokażą się możliwości finansowe to skorzysta się z nich. Starosta Pani 

Marzanna Wardziejewska powiedziała, że przy małych budżetach i możliwościach, to od kilku 

lat wybierano etapowanie i na to się wszyscy Radni się zgadzali, żeby wybrać najgorszy 

odcinek drogi i przeprowadzić tam remont, a jak się pojawiały kolejne środki, żeby ten remont 

dokończyć na innym odcinku, żeby całość danego odcinka była przejezdna. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska jeśli chodzi o sprawę 

drogi Jany- Rogale to ubytki, które tam są, czyli te nierówności na pewno zostaną zniwelowane, 

ale tylko kruszywem drogowym. Tak samo zostało to zrobione chociażby na drodze Rudzie-

Granica Powiatu, mimo że to jest odcinek bitumiczny, ale zostało to zrobione z myślą,  

że zostanie on wyremontowany. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień-

Kisielewska powiedziała, że jest wiele zapytań dlaczego została wykonana dana ulica a nie 

jakaś inna. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień-Kisielewska dodała, 

że skierowano  pomysły w kierunku ulic na terenie miejskim, aby je wyremontować  

w miejscach, które na to pozwalały. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia 

Wrzesień-Kisielewska powiedziała, że są to miejsca, gdzie nie ma kanalizacji deszczowej, 

gdzie faktycznie te urządzenia podziemne są w stanie dobrym. Dlatego padła decyzja na ulicę 

Armii Krajowej, Emilii Plater czy Reymonta oraz w nowych przetargach na ulicę Tatyzy  

oraz Jaćwieską, ponieważ tam nie ma problemów z tym co dzieje się pod nawierzchnią. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień-Kisielewska powiedziała,  

że temat ulicy Wąskiej, o którą również były zapytania, trzeba poruszyć wspólnie z Gminą 

Gołdap, ponieważ są tam urządzenia podziemne, które wymagają przebudowy tak samo jak 

ulica, a nie remontu. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień-Kisielewska 

nawierzchnie, które zostały wykonane teraz powinny przetrwać sporo oraz jest jeszcze 5-letni 

okres gwarancji, jeżeli chodzi o wszystkie nawierzchnie, także wykonawca na pewno będzie 

się poczuwał do odpowiedzialności. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia 

Wrzesień-Kisielewska dodała, że będą robione stosowne przeglądy i jeżeli pojawią się usterki 

to będą one naprawiane. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień-

Kisielewska powiedziała, że ostatnio przed miejscowością Grodzisko na terenie gminy Banie 

Mazurskie osunęła się skarpa. Skarpa w wysokości 5 metrów została zabezpieczona, ale trzeba  

poczekać aż ta woda zejdzie i wtedy wykonana zostanie naprawa tego pobocza. Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że zarząd dróg 

zajmuje się naprawianiem skarp, przepustów, ponieważ wiele przepustów jest zatkanych po 

zimie. Na pewno odbędzie się czyszczenie tych przepustów, tak samo jak w latach ubiegłych. 
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Dyrektor Zarządu Dróg Pani Sylwia Wrzesień- Kisielewska powiedziała, że zarząd dróg 

realizuje także inne działania, nie tylko i wyłącznie łatanie ubytków. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień Kisielewska dodała, że również by chciała, żeby one były 

załatane od razu po zakończeniu się zimy, ale niestety  nie ma na to wpływu 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński odniósł się do zapytania 

Radnego Pan Adama Brusia i powiedział, że szkolenia z zakresu obsługi dronów odbywały się 

i takie szkolenia, w zeszłym roku nie, ale wcześniej były, że urząd finansował szkolenia w 

zakresie obsługi dronów. Osoby uzyskiwały certyfikat z Urzędu Lotnictwa Cywilnego z 

Warszawy. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Wojciech Hołdyński  powiedział, że 

część osób podjęła działalność gospodarczą w zakresie filmowania, fotografowania. Te drony 

też są używane i za środki Funduszu Pracy takie obiekty też były kupowane.  

 

Radny Pan Jarosław Dzienis powiedział, że Pani Starosta ponownie nie wymieniła drogi przez 

Górne, Marlinowo i Czarne, o której również często wspominano. Radny Pan Jarosław Dzienis 

powiedział, że ulica Partyzantów wymaga wymiany infrastruktury i najlepiej byłoby zacząć od 

wymiany dwa metry niżej, aby ta droga posłużyła na dłużej.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że starania szły w kierunku, żeby ta 

droga i  odcinek do jednostki wojskowej znalazły się na liście dróg obronnych. Do tego 

rzeczywiście trochę to trwało, ale zostało to poczynione. Starosta Pani Marzanna 

Wardziejewska powiedziała, że był czas, żeby przewidzieć te głębokie remonty w tej drodze, 

że takie rzeczy trzeba robić. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że tak samo 

jest z ulicą Wąską i nie można jej zaplanować, dopóki środek wewnątrz ziemi nie będzie 

zrobiony, a to nie należy już do zadań Powiatu. 

 

Radny Pan Jarosław Dzienis powiedział, że z tego co pamięta to były prowadzone rozmowy z 

Burmistrzem w tej sprawie. Radny Pan Jarosław Dzienis powiedział, że projekt jest zrobiony i 

leży u niego od dłuższego czasu ale Powiat wraz z Gminą się kłócą i nie potrafią się dogadać 

ze sobą. 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska powiedziała, że z nikim się nie kłóci.  
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Radny Pan Adam Bruś powiedział, że cieszy się, że droga w Jagoczanach jest zrobiona ale 

droga między Widgirami a Żabinem wymaga remontu, ponieważ w tych dwóch 

miejscowościach nie ma sklepu, poczty, lekarza, szkoły, także ci ludzie zarówno muszą dalej 

dojechać. 

 

Ad. 20 

Wolnego wniosku nie zgłoszono. 

 

Ad. 21 

Pan Paweł Czyż powiedział, że chęć zabrania głosu wolnego przez niego wiąże się  

z przedstawieniem propozycji w sprawie nawiązania współpracy między powiatem gołdapskim 

a rejonem solecznickim na Litwie. Rejon solecznicki jest częścią historycznej Wileńszczyzny, 

ale z punktu widzenia nas tutaj mieszkańców i z punktu widzenia Polski jest bardzo ważny, 

ponieważ w rejonie solecznickim mieszka 80% Polaków. Są to obywatele lojalnej Litwy. Te 

rodziny mieszkają tam od bliskich 500 lat. rozwijają swoją tradycję, swoją tożsamość i w 

związku z tym w jego przekonaniu dobrze by było podjąć współpracę na forum kultury, oświaty 

i turystyki. Pan Paweł Czyż powiedział, że w poprzednim roku jako radny Rady Gminy Banie 

Mazurskie zwrócił się do mera rejonu solecznickiego, pana Zdzisława Palewicza z Akcji 

Wyborczej Polaków na Litwie Związku Chrześcijańskich Rodzin z wstępnym pytaniem, czy 

jest możliwe nawiązanie współpracy z rejonem solecznickim przez gminę Banie Mazurskie. 

Niestety na sesjach Rady Gminy w Baniach Mazurskich ta inicjatywa nie znalazła 

przychylności, chociaż Soleczniki, ten rejon jest szczególnie ważny, na przykład dlatego, iż w 

centrum Solecznik stoi pomnik Adama Mickiewicza. Soleczniki oraz to tam na cmentarzu w 

Solecznikach wieszcz narodowy Adam Mickiewicz 2 listopada 1821 roku wpadł na pomysł 

napisania „Dziadów”. Pan Paweł Czyż powiedział, że w jego przekonaniu istnieje możliwość 

na przykład zorganizowania wymian jeżeli chodzi o młodzież, aby móc pokazać jej, jak 

wygląda chociażby język polski, który był używany np. 150 lat temu na naszym terytorium, bo 

dalej tam taki język funkcjonuje. Pan Paweł Czyż przeczytał odpowiedź uzyskaną od Pana 

Palewicza: „Samorząd rejonu solecznickiego bardzo docenia możliwości konstruktywnych relacji z 

partnerami zagranicznymi, a szczególną wartość mają dla nas kontakty z Polską, ponieważ z 30 tys. 

mieszkańców rejonu 80% ludności stanowią mieszkańcy narodowości polskiej. Łączy nas kultura i 

wspólne dziedzictwo narodowe. Obecnie samorząd ma podpisanych ponad 30 umów partnerskich z 

jednostkami terytorialnymi w Polsce. Prowadzimy aktywną współpracę w obszarach kultury, oświaty i 

turystyki. Realizujemy również wspólne projekty z programów inwestycyjnych Unii Europejskiej. 

Pracujemy też w kierunku wzmacniania relacji gospodarczych. Każda z 13 gmin rejonu solecznickiego 
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ma podpisane umowy partnerskie z gminami z Polski. Aktywną współpracę zagraniczną prowadzą także 

nasze placówki oświatowe i organizacje społeczne. W związku z tym samorząd rozpatrzyłby możliwość 

współpracy przy realizacji poszczególnych projektów w ramach nowej perspektywy finansowej Unii 

Europejskiej..” Pan Paweł Czyż powiedział, że Polacy, którzy mieszkają na Litwie, bo to  

są Polacy, a nie Polonia, Na Wileńszczyźnie dalej stanowią większość i jest to 80% w rejonie 

solecznickim. Większość radnych Rady tamtejszej to Polacy. Pan Paweł Czyż powiedział, że 

jest osobiście związany z Wileńszczyzną dlatego, iż kuzyn jego pradziadka Witold Czyż był 

wiceprezydentem Wilna w latach 1927-1939, więc stale śledzi to, co dzieje się na 

Wileńszczyźnie. Pan Paweł Czyż dodał, że jest  tam bardzo wiele zespołów ludowych. Można 

by było na przykład wysłać nasze zespoły albo zaprosić tu zespoły ludowe z tamtego terenu. 

Pan Paweł Czyż poinformował, że na Litwie są polscy posłowie w parlamencie oraz do 

niedawna w poprzednim rządzie byli polscy ministrowie, na przykład minister spraw 

wewnętrznych i minister komunikacji. To byli działacze akcji wyborczej Polaków na Litwie w 

Związku Chrześcijańskich Rodzin. W tej chwili jeszcze jest europoseł Waldemar 

Tomaszewski-Liteski. Pan Paweł Czyż powiedział, że byłaby to świetna żywa lekcja historii, 

aby młodzi mieszkańcy powiatu mogli nie tylko czytać „Dziady”, ale poznać miejsca,  

w których te dzieło powstało.  

 

Radna Pani Anna Falińska powiedziała, że jest pod wrażeniem wiedzy, pomysłu i inicjatywy 

Pana Czyża. Radna Pani Anna Falińska ma nadzieję, że ten temat albo w tym, albo w innym 

trochę zmienionym gronie zostanie jeszcze poruszony i nie zostanie zapomniany.  

 

Ad. 22 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk podziękowała Radnym za pracę oraz gościom  

za uczestnictwo. Zamknęła obrady LXXVI (76) Sesji Rady Powiatu. 

 

 
Na tym protokół zakończono. 
Protokół składa się z 24 stron kolejno ponumerowanych.                   

 

                          Przewodniczący Rady                                                                                              

                            Powiatu w Gołdapi  
 

Alicja Anna Iwaniuk  
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